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شيب رشد نقدينگي افزايش يافت
نقدينگياز۴هزارهزارميلياردتومان

گذشت
آماره�ا نش�ان مي ده�د ك�ه در پاي�ان ش�هريور م�اه پاي�ه 
پول�ي ب�ا رش�د 39/5 درص�دي نس�بت ب�ه ماه مش�ابه س�ال 
گذش�ته ب�ه 5ه�زارو۲۱9 ه�زار ميلي�ارد توم�ان رس�يد. 
بر اس��اس اعلام بانك مركزي، پايه پولي در پايان شهريور ماه با رشد 
3۹/۵ درصدي نسبت به ماه مشابه س��ال گذشته به ۵هزارو۲۱۹ هزار 

ميليارد تومان رسيد. 
نقدينگي نيز در شهريور ماه با رشد 40/۵ درصدي نسبت به ماه مشابه 

سال گذشته به 4هزارو۶۷ هزار ميليارد تومان رسيد. 
اين در حالي است كه در مرداد ماه رش��د نقطه به نقطه نقدينگي برابر 
با 3۹/۱ درصد بود كه حاكي از افزايش رشد آن در ماه پاياني تابستان 
است. نقدينگي در ش��ش ماه نخست سال نيز رش��د ۱۷ درصدي را 

نشان مي دهد. 
........................................................................................................................

خدابخشي در تشريح نشست كميته 
برنامه ريزي، آمايش و آمار مجلس 

نيازبه۱۶۰۰هزارميلياردتومانمنابع
برايتكميلطرحهايمليعمراني

رئي�س كميت�ه برنامه ري�زي، آماي�ش و آم�ار مجل�س گف�ت: 
ح�دود ۲ ه�زار و 700 ط�رح داراي ردي�ف مل�ي در پيوس�ت 
ي�ك قان�ون بودج�ه ب�راي تكمي�ل ب�ه قيم�ت روز به بي�ش از 
ه�زار و 600 ه�زار ميلي�ارد توم�ان مناب�ع مال�ي ني�از دارن�د. 
محمد خدابخشي رئيس كميته برنامه ريزي، آمايش و آمار مجلس 
در گفت وگو با خانه ملت، در تشريح نشس��ت كميته متبوع خود 
گفت: آخرين وضعيت طرح هاي تملك دارايي با حضور كارشناسان 
وزارت راه و شهرسازي، سازمان برنامه و بودجه و مركز پژوهش هاي 
مجلس مورد بررسي قرار گرفت، براساس گزارش ها حدود ۲ هزار 
و ۷00 طرح داراي رديف ملي در پيوس��ت يك قانون بودجه براي 
تكميل به قيم��ت روز به بيش از هزار و ۶00 ه��زار ميليارد تومان 

منابع مالي نياز دارند. 
وي ادامه داد: در بي��ن امور مختلف موجود در قانون بودجه س��نواتي 
بيش��ترين حجم اعتبارات طرح هاي عمراني مربوط به امور اقتصادي 
اس��ت كه در ميان فصل هاي مختلف قانون بودج��ه فصول مربوط به 
بخش حمل و نقل، منابع آب و كش��اورزي به ترتيب داراي بيشترين 
حجم اعتبارات هستند. با توجه به حجم بالاي طرح هاي ملي در قانون 
بودجه و اجراي كند آنها، تكميل و اجراي اين طرح ها مدت زيادي طول 
خواهد كشيد. به عنوان نمونه طرح هاي مربوط به بخش حمل و نقل با 
اين وضعيت براي تكميل به بيش از 40 سال زمان و ۶00 هزار ميليارد 

تومان منابع مالي نياز دارند. 
نماينده مردم اليگ��ودرز در مجل��س تصريح كرد: ب��راي تكميل و 
اجراي طرح هاي عمراني بايد راهكارهاي ديگري جست وجو كرد، از 
يك طرف مطالبات اس��تاني و مراكز مختلف براي تعريف طرح هاي 
عمراني تازه و از س��وي ديگر محدوديت منابع مالي ديگر ظرفيتي 
براي تعريف طرح هاي جديد باقي نگذاشته است، بنابراين بايد به فكر 
روش هاي تأمين منابع مالي ديگري بود، ضمن اينكه براي طرح هاي 
داراي اولويت و نياز به تسريع در تكميل مي توان از ظرفيت ماده ۵۶ 

و فاينانس داخلي استفاده كرد. 
........................................................................................................................

 مفتح در تشريح
نشست كميسيون برنامه و بودجه:

منابعارزيحاصلازصادراتنفتوگازرشد
قابلتوجهيداشتهاست

سخنگوي كميسيون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: اين 
كميسيون در نشست ديروز خود با رئيس كل بانك مركزي ميزان 
مبادلات ارزي و ارز حاصل از نفت وگاز و ميعانات گازي را بررسي كرد. 
محمدمهدي مفتح سخنگوي كميسيون برنامه، بودجه و محاسبات 
در گف��ت وگو با خانه ملت، در تش��ريح نشس��ت روز گذش��ته اين 
كميس��يون گفت: صالح آبادي، رئيس كل بان��ك مركزي به همراه 
معاونانشان در جلسه ديروز حضور يافته و گزارشي از ميزان مبادلات 

ارزي ارائه كردند. 
وي ادامه داد: بنابر گزارش رئيس كل بانك مركزي مجموع منابع ارزي 
حاصل از نفت، گاز، ميعانات گازي، ارز ارائه شده در نيما و ارز اشخاص 
نسبت به سال گذشته رشد قابل توجهي داشته است و در ادامه سال نيز 
رش��د پيدا خواهد كرد. مفتح تصريح كرد: انتظار ما اين است كه ثبات 

نسبي در بازار ارز ايجاد شود. 
نماينده مردم تويسركان در مجلس تأكيد كرد: صالح آبادي همچنين در 
اين جلسه ابراز اميدواري كرد كه با همكاري كميسيون برنامه و بودجه 
روش هاي تأمين مالي جديدتري را در همكاري با بازار پول و سرمايه و 
براي تأمين مالي پروژه هاي زيربنايي فراهم كنند تا از اين مسير بار مالي 

طرح هاي عمراني روي بودجه دولت كاهش پيدا كند.
........................................................................................................................

خطرتشديدخسارتبهزيرساختهاي
جادهايباكاهشتوليدآسفالت

مدي�ر عام�ل ش�ركت س�اخت و توس�عه گف�ت: ب�ه دلي�ل 
قيم�ت ب�الاي قي�ر و كاه�ش تولي�د آس�فالت، خس�ارت 
شده اس�ت.  تش�ديد  ج�اده اي  زيرس�اخت هاي  ب�ه 
به گزارش تس��نيم، خيرالله خادمي در جمع خبرن��گاران با يادآوري 
اين كه ۱۵ س��ال قبل س��الانه ح��دود ۱۵ ميليون تن آس��فالت براي 
پروژه هاي راه سازي و تعمير و نگهداري توليد مي شد، اظهار كرد: اين 
در حالي اس��ت كه امروز ميزان توليد آسفالت به ۶ ميليون تن كاهش 

پيدا كرده است. 
وي دليل اين كاهش را افزايش قيمت قير عنوان كرد و افزود:  از اوايل 
سال گذش��ته تاكنون يعني طي ۱8 ماه قيمت قير از ۲ ميليون تومان 

براي هر تن به ۱۲ ميليون تومان افزايش يافته است. 
وي ادامه داد: دليل اين افزايش قيمت داخلي است؛ طي 4۵ روز اخير 
قيمت هر تن قير از 8 ميليون به ۱۲ ميليون تومان افزايش يافته است. 
مديرعامل شركت ساخت و توسعه زيربناهاي حمل ونقل كشور بيان 
كرد: به عنوان مجري پروژه هاي عمراني در كشور بايد تأكيد كنم نرخ 
ارز افزايش نيافته است. فقط قيمت نفت مقداري افزايش يافته كه آن 

هم تأثيري بر قيمت قير ندارد. 
خادمي با بيان اينكه لازم اس��ت مجلس به موضوع افزايش قيمت قير 
ورود پيدا كند، اضافه كرد: تمام مؤلفه هاي دخيل در توليد قير از جمله 
برق، آب و نيروي انس��اني با سوبس��يد در اختيار توليدكنندگان قرار 
مي گيرد، حالا چه اتفاقي افت��اده كه توليدكنندگان قي��ر را با قيمت 

بين المللي در بازار داخلي عرضه مي كنند. 
وي با يادآوري اينكه دولت مصرف كننده حدود ۹0 درصد قير اس��ت، 
گفت: وزارت راه و شهرس��ازي و ش��هرداري مصرف كننده عمده قير 
توليدي كشور هس��تند. متأس��فانه همانگونه كه اش��اره كردم توليد 
آسفالت در كشور به دليل گراني قير افزايش يافته و اين باعث تشديد 
خسارت ها به زيرساخت هاي جاده اي مي شود. وي مدعي شد: بايد در 
راستاي تأمين منافع ملي عرضه قير از بورس خارج شود و با قيمت ثابت 

در اختيار مصرف كنندگان عمده قرار گيرد.

مجوزي براي فروش كالاهاي قاچاق در داخل 
كشور صادر نشده و يكي از دلايل دپوی كالاها 
در انبارها همين است كه فقط مجوز صادرات 
دارند و خريداري هم براي ص�ادرات ندارند. 
ب��ه گ��زارش مهر ب��ه نق��ل از ص��دا و س��يما، 
ابراهيم مولايي جم، سرپرس��ت س��ازمان اموال 
تمليكي مش��كلات اين س��ازمان را در دو حوزه 
درون س��ازماني و برون س��ازماني برش��مرد و 
افزود: مش��كلات بودجه اي، تشكيلاتي، نيروي 
انس��اني و نبود زيرساخت مناس��ب و انبارها از 
جمله مشكلات درون سازماني است كه منجر به 

نگهداري نامناسب از اموال شدند. 
وي در خصوص مشكلات برون سازماني هم گفت: 
دس��تگاه هاي صادركننده مجوز، سازمان اموال 
تمليكي را كارگزار دول��ت نمي دانند و به نوعي 
ش��خصي حقيقي مي بينند ك��ه همين موضوع 

مشكلات فراواني را ايجاد كرده است. 
سرپرست سازمان اموال تمليكي با اعلام اينكه 
اگر همه دستگاه هاي مرتبط مبارزه با قاچاق كالا 
و ارز هماهنگ نباش��ند يا وظيفه خود را درست 
انجام ندهند، اثرات آن در انبارهاي سازمان اموال 
تمليكي ديده مي شود، افزود: مثلًا اگر ما نتوانيم 
برخي كالاها را به عنوان كارگزار دولت ترخيص 
كنيم، در عمل اتفاقي رخ نخواهد داد و فقط كالا 
از انباري به انباري ديگر منتقل شده است، يعني 
فقط اجناس را از انبار گمرك به انبار س��ازمان 
اموال تمليكي منتق��ل كرده ايم. وي اضافه كرد: 
براي حل اين مشكلات، راهكارهايي شناسايي 
و طي هفته جاري به وزير اقتصاد پيشنهاد شده 
است كه براساس آن خودروها، موتورسيكلت ها و 
كالاهاي رسوبي كه اجازه فروش در داخل ندارند، 

تعيين تكليف خواهند شد. 

مولايي جم با بيان اينكه در نشست روز گذشته 
معاون اول رئيس جمهور با دادستان كل كشور 
و نايب رئي��س مجلس، قرار ش��د كارگروهي 
متش��كل از نمايندگان قواي س��ه ق��وه براي 
حل مشكلات سازمان اموال تمليكي تشكيل 
شود، گفت: اين كارگروه هر سه هفته تشكيل 
مي ش��ود تا هم از اقدامات انجام شده گزارش 
ش��ود و هم براي حل مش��كلات باق��ي مانده 

گره گشايي كند. 
سرپرست س��ازمان اموال تمليكي گفت: اكنون 
در 30 اس��تان، ۱۱ه��زار و 8۶۹ رديف كالايي 
داريم كه از اين تعداد 4هزار و 430 رديف پرونده 
مربوط به حوزه متروك��ه و همچنين ۵۶هزار و 
۹3 پرونده در خصوص قاچ��اق وجود دارد. وي 
در خصوص علت منهدم نكردن كالاهاي قاچاق 
توقيفي هم گفت: چون براي اين كالاها به نوعي 

ارزي از كشور خارج شده اس��ت، ستاد مبارزه با 
قاچاق كالا و ارز براي حماي��ت از توليد و حفظ 
منافع بيت المال مجوز داده است كه اين كالاها 
به جاي معدوم سازي به خارج از كشور استرداد 

يا صادرات شوند. 
سرپرست سازمان اموال تمليكي در ادامه گفت: 
مجوزي براي فروش كالاه��اي قاچاق در داخل 
كشور صادر نشده و يكي از دلايل دپوی كالاها در 
انبارها همين است كه فقط مجوز صادرات دارند 

و خريداري هم براي صادرات ندارند. 
وي در پاي��ان گف��ت: هي��چ كالاي قاچاق��ي 
به ش��خص وارد كنن��ده فروخته نمي ش��ود و 
كالاهاي��ي ك��ه از طري��ق مزايده ب��ه فروش 
مي رسند، كالاهايي هستند كه مجوز فروش 
در داخل را دارند و جزو گروه هاي كالاي غير 

قابل فروش در داخل نيستند.

سرپرست سازمان اموال تمليكي:

مجوزي براي فروش كالاهاي قاچاق در داخل كشور صادر نشده است

  گزارش 2

وقتي بازار ب�ا ركود مواجه مي ش�ود، طبيعي 
اس�ت تورم هم به دنبال آن پدي�د بيايد، اما 
گرانفروش�ي و سوء اس�تفاده از ركود تورمي 
مقول�ه اي غير قابل انكار اس�ت، به طوري كه 
يك جنس مش�ابه در دو مغازه نرخ متفاوتي 
دارد و گاهی اين نرخ ها بي�ن 30 تا 60 درصد 
متفاوت اس�ت، در همين راس�تا براي پايان 
دادن به اين ه�رج و مرج قيمت�ي در بازارها 
در س�تاد هماهنگي اقتصادي دولت تصميم 
بر اين ش�د كه علاوه بر تش�ديد نظ�ارت بر 
قيمت ه�ا، ن�رخ كالاهاي اساس�ي به ش�كل 
روزان�ه از طري�ق رس�انه ها اع�لام ش�ود. 
ركود تورمي اقتصاد موجب ش��ده قيمت كالاها 
به بيان ساده زود به زود تغيير كند، اما علاوه بر 

تورم، بازار با چالش تخلفاتي چون گرانفروشي، 
كم فروشي و غير فروش��ي و انواع و اقسام تقلب 
روبه رو اس��ت، به طور نمون��ه در ماه هاي اخير 
انواع و اقس��ام تقلب وتخلف در ف��روش كالا در 
فروشگاه هاي زنجيره اي نيز خبر ساز شده است، 
حال وقت��ي فروش��گاه ها ي زنجي��ره اي با اين 
تخلفات روبه رو هس��تند، تصور كنيد در س��اير 
خرده فروشي ها و مغازه هاي كوچك تر وضعيت 

به چه شكل است. 
از آنجايي ك��ه اقتصاد اي��ران، اقتصادي توزيعي 
به ش��مار مي رود و تعداد اصناف و اتحاديه هاي 
غيرتوليدي در آن بسيار زياد است كالا به شكلي 
در شبكه توزيع مي چرخد كه از منظر كميت و 
كيفيت حقوق مصرف كنندگان تضييع مي شود. 

بررسي هاي خبرنگار »جوان« نشان مي دهد كه 
ركود و ت��ورم زمينه اي ايجاد كرده اس��ت تا يك 
جنس مشابه در خرده فروشي ها با نرخ متفاوت به 
دست مصرف كننده برسد و وقتي متقاضي كالا 
به مغازه دار در مورد قيمت بالا اعتراض مي كند 
مغازه دار مي گويد ش��ايد فلان مغازه كالايش را 
پيش از اين خريداري كرده و بار بعد قيمت كالا 

را بالا خواهد برد. 
متأسفانه شرايط به گونه اي اس��ت كه اعتراض 
مصرف كنندگان نسبت به گرانفروشي ها راه به 
جايي نمي برد. حس��ن روحان��ي رئيس حمهور 
دولت تدبير و اميد در حوزه گرانفروشي معتقد 
بود كه چون وزيري در دولت وجود ندارد تا امور 
مصرف كنندگان كالا از منظر قيمت و كيفيت را 

دنبال كند، حقوق مردم در ح��وزه مصرف كالا 
تضييع مي شود. 

اگر اقتصاد ايران، اقتصادي توليدي و رقابتي بود 
و انحصار و شبكه توزيع وسيع در آن آنقدر قدرت 
نداشت، شايد امروز وضعيت بازار به گونه اي نبود 
كه ستاد هماهنگي اقتصادي بخواهد درمورد آن 

جلسه برگزار كند. 
وجود اصناف، اتحاديه ها و انجمن هاي متعدد و 
متنوع توليد و توزيع كالا ش��رايطي ايجاد كرده 
تا حقوق مصرف كننده پيوس��ته در بعد كيفيت 
و كميت تضييع ش��ود، با اين حال روز گذش��ته 
تصميماتي پيرامون مس��ئله گرانفروش��ي ها و 

نظارت بر بازار اخذ شد. 
روز گذش��ته جلسه س��تاد هماهنگي اقتصادي 
دولت ب��ه رياس��ت رئيس جمهور برگزار ش��د و 
وزارتخانه هاي صنعت، مع��دن و تجارت و جهاد 
كشاورزي گزارش هاي جداگانه اي از تلاش براي 

تنظيم بازار و قيمت كالاها ارائه كردند. 
در اين گزارش لزوم هماهنگي بيشتر و تقسيم كار 
جديد بين دستگاه هاي مسئول مطرح و مقرر شد 
در امر نظارت بر قيمت اقلام خوراكي در بازار از 
همه ظرفيت هاي درون دولت، سازمان تعزيرات 
حكومتي، اصناف و بسيج اصناف استفاده شود تا 
نظارت و كنترل قيمت ها به صورت عيني و عملي 

توسط وزارت جهاد كشاورزي تحقق يابد. 
همچنين بر اس��اس تصميم س��تاد هماهنگي 
اقتصادي دولت مقرر شد وزارت جهادكشاورزي 
به صورت روزانه قيمت اقلام خوراكي را از طريق 
رسانه ها اعلام كند و مردم و مصرف كنندگان نيز 
با خريد اقلام به قيمت اعلام شده رأساً بر نرخ ها 

نظارت كنند و با هرگونه تخلف برخورد شود. 
در پاي��ان بايد گفت دولت گذش��ته اعتقادي به 
كنترل بازار نداش��ت، از اين رو نظارت بر بازار را 
به طور كل از برنامه خ��ود حذف كرد، از آنجايي 
كه تقريباً هشت س��ال بازار يله و رها بوده است، 
بي ش��ك دولت كنوني براي نظارت پذير كردن 
بازار با مشكل مواجه است، زيرا اتحاديه و صنوفي 
كه هر وقت اراده كرده بودند قيمت كالا را افزايش 
دادند، امروز برايشان سخت است كه از وضعيت 

گذشته خارج شوند.

  گزارش   یک

  خبر مدي�ر ع�ام�ل 
ش��رك����ت 
فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران از نشست و 
برخاس�ت ۱60 هزار و 395 پ�رواز و اعزام و 
پذيرش ۱۲ ميليون و 4۲9 هزار و ۸97 مسافر 
در ش�ش ماه نخست س�ال جاري خبر داد. 
به گ��زارش خبرگ��زاري مهر به نقل از ش��ركت 
فرودگاه ه��ا و ناوب��ري هواي��ي ايران؛ س��ياوش 
اميرمك��ري، رئيس هيئت مدي��ره و مدير عامل 
ش��ركت فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران گفت: 
در شش ماه نخست سال فرودگاه هاي مهرآباد، 
مشهد، شيراز، اهواز و اصفهان به ترتيب رتبه هاي 
اول تا پنجم در نشست و برخاست هواپيما و اعزام 

و پذيرش مسافر را كسب كردند. 
به گفته وي فرودگاه بين المللي مهرآباد به عنوان 
رتبه نخس��ت، ميزب��ان ۵8 ه��زار و ۵04 فروند 
هواپيم��ا و اع��زام و پذيرش بي��ش از 4 ميليون 
و ۶00 هزار مس��افر در ش��ش ماه نخست سال 
جاري بوده كه در مقايسه با مدت مشابه سال ۹۹ 
افزايش ۲8 درصدي در پرواز و رشد ۲ درصدي در 
تعداد مسافر را رقم زده است. مدير عامل شركت 
فرودگاه ها همچنين گفت: در شش ماهه نخست 
س��ال ۱400 بيش از ۱۵۵ هزار پ��رواز داخلي و 
بيش از ۱۱ ميلي��ون و ۹۵8 هزار مس��افر از ۵۲ 
فرودگاه كش��ور اعزام و پذيرش شده كه در اين 
بخش با رشد 33 درصدي در نشست و برخاست 
و 8درص��دي در اعزام و پذيرش مس��افر روبه رو 
بوده اي��م. وي همچنين در خص��وص پروازهاي 
بين المللي ب��ا بي��ان اينكه در اين بخش رش��د 
صد درصدي در پرواز، مسافر و بار را ثبت كرده ايم، 
ادامه داد: فرودگاه بين المللي مشهد رتبه نخست 

در اين زمينه را به دست آورده و شاهد انجام يك 
هزار و 8۲۵ نشست و برخاست و اعزام و پذيرش 
بيش از ۱8۵ هزار مسافر در اين فرودگاه  طي شش 

ماهه نخست سال جاري بوده ايم. 
اميرمكري همچنين از نشست و برخاست ۲۷هزار 
و ۶۶ پرواز و اعزام و پذيرش ۲ ميليون و ۷4 هزار 
و 80۷ مسافر در شهريور ماه سال جاري خبر داد 
و گفت: در مقايس��ه با مدت مشابه سال گذشته 
افزايش ۵ درصدي در پرواز و كاهش ۲3 درصدي 

مسافر در فرودگاه هاي كشور را داشته ايم. 
وي گفت: فرودگاه هاي مهرآباد، مش��هد، شيراز، 
اهواز و اصفهان به ترتي��ب رتبه هاي اول تا پنجم 
در نشست و برخاس��ت هواپيما و اعزام و پذيرش 
مس��افر را كس��ب كرده اند. به گفته وي فرودگاه 
بين المللي مهرآباد به عنوان رتبه نخست، ميزبان 
۱0 هزار و ۲۹ نشست و برخاست هواپيما و اعزام 
و پذيرش بيش از ۷۷8 هزار مسافر در شهريورماه 
بوده كه در مقايسه با مدت مشابه سال ۹۹ افزايش 
۲ درصدي در پ��رواز و كاه��ش ۲8 درصدي در 
مسافر را رقم زده است. اميرمكري در ادامه گفت: 
فرودگاه كرمان با متوسط ۱۲0 مسافر در هر پرواز 
و فرودگاه سهند با متوسط ۲۹ مسافر در هر پرواز 
بيشترين و كمترين تراكم مسافر را شامل مي شوند. 
مديرعامل شركت فرودگاه ها گفت: در شهريور ماه 
۱400 حداقل 80 درصد نشست و برخاست كل 
پروازها به ترتيب در ۱0 فرودگاه مهرآباد، مشهد، 
شيراز، كيش، اهواز، اصفهان، بندرعباس، تبريز، 

خليج فارس )عسلويه( و يزد انجام پذيرفته است. 
وي افزود: در پروازهاي عبوري از فراز كش��ور در 
شهريور ماه سال جاري 3۱ درصد نسبت به ماه 

مشابه سال گذشته افزايش ديده مي شود.

رشد ۳۶ درصدي پرواز و ۱۱ درصدي مسافران 
در ۶ ماه اول سال

رئي�س كل بانك    بانک
ارزش  مرك�زي 
معاملات ارز در س�امانه نيم�ا در هفت ماهه 
امسال را معادل كل سال ۱399 اعلام كرد و 
گف�ت: در ب�ازار متش�كل ارزي ني�ز حجم 
معاملات تاكنون معادل ۱/۱ميليارد دلار بوده 
كه بيانگر بهبود ش�رايط ارزي كشور است.

به گزارش فارس به نقل از روابط عمومي بانك 
مركزي، علي صالح آبادي عصر ديروز در جلسه 
دوره اي با مديران عامل بانك ها اظهار داش��ت: 
يكي از مطالبات مردم از شبكه بانكي، تسهيل 
در اعطاي تسهيلات است و در اين راستا، انتظار 
مي رود ش��بكه بانكي با توجه به رتبه اعتباري 
متقاضيان، ش��رايط س��هل تري را در خصوص 
سازوكار اعطاي تس��هيلات خرد به متقاضيان 

داراي رتبه اعتباري مناسب درنظر بگيرد. 
وي با اش��اره به اينكه مفروضات طرح ش��ده 
براي تدوين قانون بودجه سال آينده توسط 
دولت، مطلوب اس��ت و پيش بيني مي ش��ود 
شاهد بهبود در ش��رايط اقتصاد كلان كشور 
باشيم، افزود: بايد اين موضوع در نظر گرفته 
ش��ود كه تكاليف قانوني كه براي بانك ها در 
نظر گرفته مي شود، قابليت اجرا داشته باشند 
و بانك ها بتوانند به  طور كامل تكاليف مربوطه 
را اجرا كنند تا رضايت ذينفع��ان از عملكرد 
ش��بكه بانكي بهب��ود يابد و در اين راس��ت�ا، 
مشاركت فعالانه ش��بكه بانكي در كنار بانك 

مركزي ضروري است. 
رئيس كل بانك مركزي با اش��اره ب��ه ناترازي 
برخي بانك ها تأكيد كرد: بانك مركزي نسبت به 
موضوع اضافه برداشت بانك ها از بانك مركزي، 

همواره حساس��يت داش��ته و رفع اين مشكل 
را ك��ه درخصوص برخ��ي بانك ها ب��ه ناترازي 
مزمن تبديل شده است در دس��تور كار دارد و 
در اين زمينه، اهتمام وي��ژه بانك هاي ذي ربط 

ضروري است. 
رئيس شوراي پول و اعتبار با اشاره به ضرورت 
تقويت بازار پول و س��رمايه و هم افزايي هرچه 
بيش��تر بين اين دو بازار در راس��تاي رفع نياز 
بنگاه هاي اقتصادي به منابع مالي تصريح كرد: 
بازار سرمايه در كنار شبكه بانكي مي تواند نقش 
قابل توجهي در تأمين مالي بنگاه هاي اقتصادي 
ايفا كند، از اين رو همكاري و هم افزايي بازار پول 

و بازار سرمايه بايد تقويت شود. 
    ارزش معام�لات نيم�ا در  هف�ت ماهه 

امسال به اندازه كل سال 99 شد
رئيس كل بانك مركزي با اشاره به شرايط ارزي 
كشور گفت: ارزش معاملات ارز در سامانه نيما 
در هفت ماهه امس��ال معادل كل سال ۱3۹۹ 
بوده اس��ت و در بازار متش��كل ارزي نيز حجم 
معاملات تاكنون معادل ۱/۱ميليارد دلار بوده 
است كه نشان از بهبود شرايط ارزي كشور است 
و پيش بيني مي كنيم همين روند رو به رشد تا 

پايان سال نيز ادامه داشته باشد. 
صالح آبادي در پايان بر همفكري و تعامل مستمر 
بانك مركزي با بانك ها، به ويژه در فرآيند وضع 
مقررات و بخشنامه ها، با هدف ارتقای عملكرد 

شبكه بانك�ي تأكيد كرد. 
در اي��ن نشس��ت، مدي��ران عام��ل بانك ها و 
مؤسسات اعتباري نيز به طرح ديدگاه ها و نقطه 
نظرات خود پيرامون موضوعات مرتبط با شبكه 

بانكي پرداختند.

رئيس كل بانك مركزي:

بانك ها پرداخت وام هاي خرد را تسهيل كنند

سامانهفروشگاهيپساز2سال
5۰درصدپيشرفتكرد

مدي�ركل دفت�ر حسابرس�ي س�ازمان ام�ور ماليات�ي گف�ت: 
آن بخ�ش از س�امانه ك�ه مرب�وط ب�ه ص�دور فاكت�ور و در 
ارتباط با ش�هروندان اس�ت 50درصد پيش�رفت داش�ته اس�ت. 
به گزارش فارس، علي رستم پور، مديركل دفتر حسابرسي سازمان 
مالياتي كشور با اش��اره به دلايل موجه اجرا نشدن سامانه پايانه 
فروشگاهي اظهار داشت: زيرساخت كار، اقدامي بسيار بزرگ در 
حوزه آي تي است. دوستان مجلس حضور ذهن دارند وقتي بحث 
زمان اجراي سامانه مطرح شد، پيش��نهاد سازمان مالياتي بالاي 
سه سال زمان مي خواست. نهايتاً اجراي سامانه پايانه فروشگاهي 
به ۱۵ماه كاهش يافت. اين مقام مس��ئول افزود: سازمان خيلي 
تلاش كرد با ظرفيت داخلي اين سامانه حياتي براي نظام مالياتي 
و اقتصاد كشور بتواند سامانه را نهايي كند. محدوديت ها زياد بود 
اما به س��متي رفتيم كه از طريق پيمانكار داخلي بتوانيم آن را به 

سرانجام برسانيم. 
وي در پاسخ به اين س��ؤال كه پروژه س��امانه پايانه فروشگاهي 
چند درصد پيشرفت كرده است، گفت: در بخش سامانه مؤديان 
آنچه قرار اس��ت بالا بيايد و مردم وارد ش��وند، ثبت ن��ام كنند و 
صورت حساب صادر و ارس��ال كنند، حدود ۵0درصد كار پيش 

رفته است. 
مديركل دفتر حسابرسي سازمان امور مالياتي افزود: هفته گذشته 
رئيس كل جديد سازمان، كميته اي تشكيل داد و جلسات روزانه 
برگزار مي ش��ود. آبان ماه س��ال ۹8 قانون پايانه هاي فروشگاهي 
تصويب و به دولت وقت ابلاغ شد و در سالگرد دومين سال قانون 
تنها ۵0درصد آن بخش از س��امانه كه فقط در ارتباط با مؤديان 

است، پيشرفت داشته است. 
........................................................................................................................

ممنوعيتوارداتبرنجلغوشد
مع�اون فن�ي گم�رك از دس�تور وزارت جه�اد كش�اورزي 
مبن�ي ب�ر لغ�و ممنوعي�ت فصل�ي واردات برن�ج خب�ر داد. 
مه��رداد جمال ارونقي در گفت وگو با فارس با اش��اره به ممنوعيت 
فصلي واردات برنج اظهار داشت: وزارت جهاد كشاورزي نسبت به 
لغو ممنوعيت فصلي واردات برنج ب��ا توجه به پيگيري هاي صورت 
گرفته اقدام كرد. معاون فني گمرك عن��وان كرد: با توجه به پايان 
فصل برداش��ت برنج و همچنين نامطلوب ب��ودن فضاي نگهداري 
محموله هاي وارد ش��ده به بنادر و گمركات كش��ور و جلوگيري از 
فس��اد احتمالي كالا و در جهت ايجاد تعادل و ثب��ات بازار متعاقب 
پيگيري ه��اي صورت گرفته از س��وي گم��رك، ممنوعيت فصلي 
واردات برنج لغو و به وزارت صنعت، معدن و تجارت و ساير مراجع 

ذي ربط ابلاغ شد. 
وي تأكيد كرد: بر اين اس��اس واردكنندگان برنج مي توانند نس��بت 
به ترخيص محموله هاي برنج موج��ود در گمركات با رعايت مقررات 
مربوطه اقدام كنند. جمال ارونقي ادامه داد: با توجه به بررس��ي هاي 
صورت گرفته با رفع ممنوعيت فصلي برنج، ۱۵هزار تن برنج موجود از 
برنج هاي ترخيص شده به صورت درصدي و 8۵هزار تن محموله هاي 
برنج وارد ش��ده به بنادر و گمركات پس از آغاز ممنوعيت فقط برنج 
قابليت ترخيص از گمركات را خواهند داش��ت. طي چند روز گذشته 
گمرك ايران با انعكاس موضوع رسوب برنج در گمركات خواستار لغو 

ممنوعيت فصلي برنج شده بود.
........................................................................................................................

سبحانيان:

مالياتبرعايديسرمايهومجموعدرآمد
تلفيقميشود

مع�اون اقتص�ادي وزي�ر اقتص�اد از پ�س گرفت�ن لايح�ه 
مالي�ات ب�ر عاي�دي س�رمايه خب�ر داد و گف�ت: ت�ا دو م�اه 
آين�ده لايح�ه ادغام�ي مالي�ات ب�ر عاي�دي س�رمايه و ماليات 
ب�ر مجم�وع درآم�د ب�ه كميس�يون اقتص�ادي دولت م�ي رود. 
س��يدمحمدهادي س��بحانيان، معاون اقتصادي وزير اقتصاد در 
گفت وگوي ويژه خبري به لايحه ماليات بر عايدي سرمايه اشاره 
كرد و اظهار داشت: دولت  گذش��ته، دولت ها يا مجالس با وجود 
اينكه در بيان نس��بت به اصلاح حوزه مالياتي پيگير و مطالبه گر 
هس��تند، در عمل تعلل مي كنند. در دولت با اين مس��ئله مواجه 
هستم كه صرفاً وزارت اقتصاد مطالبه اخذ ماليات دارد. بسياري از 
دستگاه هاي بخشي اساساً تمايل به اصلاحات، مديريت معافيت ها 
و غيره ندارند. معاون وزير اقتصاد افزود: در دولت گذشته با وجود 
پيگيري هايي كه انجام ش��د، اي��ن لايحه با معطل��ي روبه رو بود 
و بيش از دو تا سه س��ال طول كشيد تا به س��رانجام رسيد اما به 

مجلس نرفت. 
وي ادامه داد: با استقرار دولت جديد و با اهتمام وزير اقتصاد براي انجام 
اصلاحات متناسب در حوزه ماليات بر عايدي سرمايه و لايحه مجموع 
درآمد، ماليات برعايدي سرمايه پس گرفته شد تا اين دو لايحه ممزوج 
شود. در حال حاضر جلسات با تواتر در حال برگزاري است تا اصلاحات 
لازم در مجل��س براي اين دو نوع ماليات انجام ش��ود و به س��رعت در 
كميسيون اقتصادي دولت بررسي شود. سبحانيان تأكيد كرد: ظرف 
دو ماه آينده اين لايحه در وزارت اقتصاد نهايي مي شود و به كميسيون 

اقتصادي دولت مي رود. 
وي با بيان اينكه معتقدم يكي از پايه هاي اساسي اصلاحات ساختاري 
اقتصاد در همين ماليات نهفته است، گفت: با اين لايحه مي توان فقر 
را به ش��دت كاهش داد و به صفر رس��اند، عدالت ماليات را به شدت 
گسترش داد و درآمد مالياتي را افزايش دهيم، بدون اينكه به مؤديان 
فعلي فشار وارد شود. ماليات بر درآمد اش��خاص بايد افزايش يابد به 

جاي اينكه به حقوق  بنگاه هاي توليدي فشار وارد شود. 
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